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Forslag til forespørgselsdebat om hvorledes vi kan sikre at små og mellemstore bygge – og 

anlægsvirksomheder, får større andel i udbudte offentlige anlægsopgaver.  

(Medlem af Inatsisartut Doris J. Jakobsen, Siumut) 

 

Som indledning vil jeg sige tak til Inatsisartutmedlem Doris J. Jakobsen for at fremlægge et 

interessant forslag til forespørgselsdebatten. Vi har fra Atassut følgende korte indslag til emnet. 

Her bliver der i forslagets indledning hentydet til, at der er sket et markant anlægsbyggeri fra 

50’erne, samt mellem 60’erne og 90’erne. I forslaget bliver det nævnt, at mange udefrakommende 

drev byggerier med henblik på hurtig økonomisk indtjening, hvor dette resulterede i en del 

skavanker i disse byggerier. Det hastige byggeri har ikke gavnet den grønlandske infrastruktur.  

Den danske regering har i vores rigsfællesskab stået til ansvar for finansiering af bygninger, og har 

uproblematisk stået med ansvaret for uddannelse inden for byggeri, i de ovennævnte år - dette bør 

og kan aldrig være for sent at erkende fra vores side. Grønland har under sin politiske kamp for 

større uafhængighed før 90’erne, overtaget flere ansvarsområder, herunder anlæg, dertil vil vi fra 

Atassut blot henvise til de tidligere budskaber, om bekymring for manglende økonomiske 

ressourcer til vedligeholdelse og istandsættelse. På baggrund af det mener vi ikke at punkterne 

fremført i forslaget om hvem der skulle angives for at have udført ufyldestgørende anlægsarbejder 

eller forhastede udførte bygningsanlæg, med henblik på gevinst af indkomst, er holdbare.  

Vi er enige med forslagsgiveren idet, der er behov for nye og helt andre metoder på sigt, for de 

kommende år. På trods af, at dette forslag giver anledning til vores engagement for større og mere 

udstrakt udvikling, med hensigt for bedre vilkår til de selvstændige inden for bygge-, og 

anlægsarbejder i landet, kommer vi atter til at rekonstruere Naalakkersuisuts fremlæggelse 

vedrørende det udbudte, samt finansiering af anlægsopgaver, en af de kommende dage. Jeg vil dog 

allerede sige, at vi kommer til at fremføre vores synspunkter for dårligt byggeri, samt stigende 

priser ved drøftelse af punktet. 

Selvom vi fra Atassut hellere end gerne vil svare på de mange spørgsmål som er blevet fremført, vil 

vi blot sige: Vi har adskillige gange i vores arbejde som folkevalgte drøftet de punkter nævnt i 

forslaget med ønske om rettelse - hvornår vil disse tages til efterretning og ført til handling? 

Med dette korte indslag takker vi forslagsgiveren til forespørgselsdebatten, og ser frem til 

fremlæggelse af punkter inden for byggeri og anlæg, som der træffes beslutninger om. 
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